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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till finansminister Elisabeth Svantesson (M)

2024/25:90 Statens roll som ägare av Vattenfall

Avesta Kommun fick via Business Sweden 2014 en förfrågan om att en 
intressent ville bygga ett datacenter i Avesta.

Efter två år av mycket arbete och samarbete med Avesta Kommun, Vattenfall, 
Svenska kraftnät och Business Sweden köpte Google 109 hektar i Horndal av 
Avesta Kommun.

År 2017, när lantmäteriet var klar med förrättningen, gick Google ut med att det 
var de som var köparen.

Miljötillståndet för att bygga ett datacenter i Horndal fick Google i februari 
2022 efter en flera år lång process med flera överklaganden, bland annat av 
Länsstyrelsen Dalarna.

Nu finns både miljötillstånd och marklov. Google har berättat att de är redo att 
starta miljardinvesteringen som skulle vara av så stor vikt för Avesta, för 
Dalarna och för Sverige.

Civilminister Erik Slottner fick den 19 juni 2024 en fråga av Avesta Tidning 
om vad som stoppar etableringen, och han svarade att det var bristen på el. Att 
det skulle vara en ny avgörande fråga, efter år av samarbete om att 
marknadsföra Sverige och Avesta mellan Avesta Kommun, Vattenfall, Svenska 
kraftnät och Business Sweden, var överraskande.

Det finns en gemensam ambition att Sverige ska vara i framkant gällande 
digitalisering för den helt nödvändiga gröna omställningen. Sveriges 
konkurrenskraft, och i förlängningen välfärd, bygger på vår förmåga att 
möjliggöra och att hitta lösningar.

Mot bakgrund av ovanstående vill jag fråga finansminister Elisabeth 
Svantesson:

 

Avser ministern, som ägarrepresentant för Vattenfall, att ta några generella 
initiativ med anledning av vad som anförs ovan?

Från Riksdagsförvaltningen
2024-09-27
Besvaras senast
2024-10-09 kl. 12.00
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………………………………………

Lars Isacsson (S)

Överlämnas enligt uppdrag

Rebecca Heinemann


